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Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra spraw wewnêtrznych i admini-
stracji Grzegorza Schetyny

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê z zapytaniem o zasady wydawania licencji pracownikom ochrony. Jakie przepisy w tym

zakresie obowi¹zuj¹ w Polsce? Chodzi mi g³ównie o tryb zdawania egzaminów w celu uzyskania licencji
ochroniarza. Jakie s¹ w Polsce, w nawi¹zaniu do obowi¹zuj¹cych przepisów, wymagania wobec kandy-
datów na ochroniarzy? Jak wygl¹da sytuacja w zak³adach pracy chronionej w sektorze ochrony? Czy
ministerstwo rozwi¹za³o ju¿ problemy wskazane przez NIK, która m.in. wykaza³a, ¿e pracownicy posia-
daj¹cy zaœwiadczenie o niepe³nosprawnoœci umys³owej mieli licencjê ochroniarsk¹ umo¿liwiaj¹c¹ po-
siadanie broni? Jaki procent ogó³u firm zajmuj¹cych siê ochron¹ stanowi¹ zak³ady pracy chronionej?
Jaki jest tryb nadzoru szkó³ kszta³c¹cych ludzi w zawodzie: ochroniarz? Jaki procent aktywnych w za-
wodzie ochroniarzy ukoñczy³o specjalistyczn¹ szko³ê, a jaki kurs? Czy zdaniem Pana Ministra absol-
went trzymiesiêcznego kursu posiada równowa¿ne umiejêtnoœci, co absolwent dwuletniej szko³y i czy
nie istnieje zasadna obawa, ¿e coraz wiêksza liczba oferowanych na rynku kursów nie spe³nia wymogów
merytorycznych? Kto prowadzi nadzór i kontrolê nad tego typu kursami i jakie s¹ wyniki tych kontroli?
Czy znane s¹ Panu Ministrowi przypadki, i¿ kursanci, zanim zostan¹ s³uchaczami kursu, powinni ju¿
mieæ zapewniony pozytywny wynik egzaminu? W jaki sposób ministerstwo nadzoruje prawid³owoœæ
prowadzenia tych egzaminów? Z moich informacji wynika, i¿ jest to bardzo uznaniowa sprawa.

Zawód ochroniarza w Polsce jest coraz bardziej popularny. Ze wzglêdu na fakt, ¿e coraz czêœciej
obiektem ochrony jest nie tylko mienie, ale s¹ te¿ i ludzie, powinny go wykonywaæ osoby dobrze wykwa-
lifikowane i w pe³ni do niego przygotowane. Panie Ministrze, proszê o zapoznanie siê z powy¿szymi
w¹tpliwoœciami oraz udzielenie wyjaœnieñ odnoœnie do stanowiska i planów resortu w tej kwestii.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




